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ZiiLO ZANIMIVA IN POKUPITA 
ŠTEVILKA JE TO ZA NAŠE POlI 

JETJB !

KAJTI toliko nas je lilo

NA DAN 30.JUNIJA LETOS«

"TO JE PNVIO V ZGODOVINI 
NOVOLBSA,DA NAS JE TOČNO 
VSAKIH POLOVICA."
Jas pa pravim:"PA SMO LB 
PRIBORILI Sl ENAKOPRAVNOSTI

POLOVICA ZENSKIH IN POLOVICA 
MOŠKIH,KAJTI DOSLEJ SO PJiE=

VALDOIALE VEDNO ZENSKE",jo 

dejal tosariš Prane JOŽEF,

SLOV m 1(1

22.julija 1941 je počil prvi 
stral iz puške slovenskega 
partizani in naznanil začete= 
tek vseljudskega upora proti 
okupatorjem in domačim izda= 
jalcem.

Prvi partizanski strel je 
sprožila Rašiška četa pod 
vodstvom Mihe NOVAKA v Šmart= 
nem pod Šmarno goro.

V tem času je bilo na Sloven= 
skem že 25 partizanskih sku= 
pin in čet.

22.julij je dl dan,ko je slo 
vensko delovno ljudstvo zaee= 
lo uresničevati sklep Central 
rega komiteja KP Jugoslavije o 
o splošnem ljudskem uporu.

31ovensk~o narodnoosvobodilno 
gibanje,ki je imelo močno op= 
oro v Osvobodilni Fronti,je z



tZ.juti'f •'* [mtl+t/ai/./
gibanji ostalih jugoslovanskih 
ra rodov kmalu preraslo v močno 
armado.

Istočasno pa je izvedlo orga= 
nizacijo ljudske oblasti po 
narodno osvobodilnih odborih 
na vsem jugoslovanskem ozemlju, 
kar pomeni največji družbeni 
prevrat v zgodovini naših na= 
rodov.Tu so nastajali tudi pr=; 
vi temelji demokratične in hu= 
mane socialistične samouprav= 
ne družbe. & • L ._______ _______
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Končali smo tretji letnik gim
nazijo in pred nami je bilo 
deset dni proizvodne prakse. 
Vsak posame znik si jo lahko 
po svoji želji ebiral delov
no mesto v tovarni ali podjet

ju. ITas pot: feuštar Mija .Pa
le skini Vanja, Mirtič J0žica, 
Lukan tiar jan in jas, smo se 
odločili za vaš obrat. Razlo
gi za tako odločitev so bili 
različni.
Sam sem se odločil za prakso 
v tlovolesu zato, ker me tako 
delo zanima in ker sem lahko 
začel z delom takoj po konča
ni šoli. Prvega delavnega dne 
sem se nekoliko bal. Mislil 
sem, da bom v delavčevih očeh 
le neznaten šolar z belimi 
rokami brez žuljev, ki ne zna 
prijeti za nobeno delo. Kaj 
pa,če naredim kaj narobe? Bom 
moral z obratovodji na lekci
jo? Vse te misli so mi rojile 
po glavi, ko sem se peljal z

avtobus m prvi dan na delo.
S sošolci sem vstopil v halo. 
Pozdravil nas je zvonec, ki 
oznanja začetek dela in kmalu 
nato še rohnenje strojev, ki 
je mojo negotovost in strah

še povečal.

Minil je prvi dan prakse. ±: 
poslopja sem 3topil sproščen 
in prepričan, da sem opravil

vse naloge brez napak. V os
mih urah sem spremenil mnenje 
o delavcu in o njegovem odno
su do mene. Radi so rai pomaga
li z nasveti in če se je kje 
kaj zataknilo so me takoj po
učili. Če bi vedel njihova 1- 
mena, bi se jim ob tej prilož
nosti zahvalil poimensko, tako 
pa naj moja zahvala velja vsa
kemu izmed njih, ki delajo v 
tobratui za stilno pohištvo. 
Deset dni prakse je kmalu mi
nilo in vsi smo bili zadovolj
ni. Vsak izmed nas si jo ust
varil svoje mnenje o delu, o 
praksi in o vašem podjetju.
Ko sem jih vprašal po mnenjih 
so mi odogovorili:
Mirtič Jožico som vprašal,kaj 
misli o Hovoleau.
- Čeprav je tovarna še mlada, 
si je že dobro začrtala pot 
in bo, kot kaže/ tudi uspela.
Žal sem spoznala samo oddelek 
stilnega pohištva in zato lah
ko tudi o njem kaj več povem. 
Celoten proces se mi zdi do

kaj ekonomičen, proizvodnja pa 
gre že po tekočem traku. Ua 
žalost pa je v strojnem odde
lku veliko strojev brez upra
vi jalca. Posameznik dela ta
ko tam, kjer je potrebne.kar

Posvetovanje v Šmarjeških 
Toplicah

V juniju (21.6.) je bilo v 
Šmarjeških Toplicah posveto
vanje kadrovikov in uredni
kov listov v delovnih orga
nizacijah, ki so v novomeš
ki, črnomeljeki, metliški in 
trebanjski občini. Predavala 
sta Dušan Rebolj iz Kranja o 
informacijski službi v delov
nih organizacijah in Ivan 
Kejžar z republ.Zavoda za 
3trok. šolstvo o novem zakonu 
o delovnih razmerjih in o
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gotovo negativno vpliva na 
pr oizvodn jo.

Plavolasi Id ii Šuštar sem 
zastavil naslednje vprašanje: 
Se ti zdi, da smo dosegli ci
lj prale E6?

- Cilj prakse Je bil, da se 
čim bolje spoznamo s proizvo
dnjo in se vanjo tudi sanj. 
vključimo. Podrobneje smo se 
seznanili z delom v montaži, 
strojnem oddelku, lakirnici 
in v decimlrnici, in menim, 
da smo program uspešno izpol

nili.
gaj-G skini Vanja mi je na vpra
šanje , kaj misli o praksi na-

sploh , odgovo rila:
- Pravilno je, da spoznamo 
proizvodnjo. Mislim pa, da bi 
bilo potrebno dijaka seznani
ti tudi z delom, ki je vezano 
na njegove kasnejše študije. 
Lukana pa sem v šali vprašal:
- Kje raje trgaš hlače, v šo
li al i na praksi ?
- Vseeno raje v šoli, - mi je 
odgovoril s smehom.
Ha koncu bi se rad v imenu 
vseh zahvalil vodji • tehniku 
tov. Koporcu in vsem, ki so 
imeli z nami potrpljenje.

Vizjak Igor

zakonu o izobraževanju v pod

jetjih.

Posvetovanje je vodil predsed- 
nih Slavko Vute.

V jeseni bodo volitve društva 
kadrovikov in organizatorjev 
ter urednikov glasil v delov
nih organizacijah, na kar 
opozarjamo že danes vse delov
ne kolektive, ki naj poskrbi
jo za to, da se jih bodo ude
ležili njihovi predstavniki.

&.L.
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0 - -Edi, s tem poljubom sem ti 
*' vse povedala. Si me razu-
^ me 1 ?
0'

✓ - Ife ( draga,reci še enkrat.



Povabila sem na kratek razgo

vor našo naj ml jaso, 'prijazno 
in vodno nasmejano delavko 
7.nfko Lonan. doma iz majhne 
kmetije iz Srednjega Lip*vca.

- Kdaj si ne zaposlila pri 
nas?

- \ podjetje sem pilšla 15.lo. 
1968 in delam kot pomočni
ca na spajalnem stroju, kjer 
nem ostala do danes.

- Kako si zadovoljna z delom, 
ki ga opravljaš?

- Z delom sem še kar zadovolj
na, in stremim za tem, da 
bi oimprcj prišla na boj!še 
delovno mesto, kar bi mi 
omogočilo boljši zaslužek.

- Zakaj si se odločila za de
lo v tovarni?

- zaradi ponsnjkanja finanč
nih sredstev v družini. Ko
rala sem prenehati šolanje 
in sem bila prisiljena za
četi sama služiti si kruh.

- Kakšni se ti zdijo odnosi 
med sodelavci?

- Odnosi med nami so še kar 
zadovoljivi. Lahko pa bi 
bilo na lo več razumevanja 
do mladih in neizkušenih.

- Kakor mi je znano si obis

kovala tečaj za uvajanje ne 
delo, Kaj meniš ali je bi
lo to potrebno?

- Vsekakor jo ta način uvaja
nja potreben. Kajti na tem 
tečaju sem se seznanila z 
vsem kar potrebujem za na
daljnje delo. Le tako pou

čena bom lahko opravljala 
delo tako, kakor zahteva 
proizvodnja.

- Ali veš, da je v našem pod
jetju mladinska organizaci
ja?

- Do sedaj o tem še nisem sli
šala. Moje mnenje pa je, da 
ne bi škodovalo, da ta or
ganizacija "poživi" - še 
prej pa "oživi" in prione
z raznimi mladinskimi krož
ki.

- Kako tl Je všeč naš časo
pis in ali ga redno prebi

raš?
- Časopis prebiram redno, mi

slim pa, če bi bil malo bo
lj "živ", bi ga pa ne samo 
jaz ampak tudi drugi še ra
je prebirali.

- Kakšne želje imaš v bodoče?
- M0Je želje so le, da bi se 

z delavci dobro razumela 
in obdržala dobre odnose
z njimi.
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Odbor za zbiranje gradiva za 
posebno Izdajo NOVOIESA

Marsikdo še verjetno ne ve, 
da je v našem podjetju odbor, 
ki zbira gradivo za posebno 
izdajo našega glasila, ki bo 
izšla ob lo5 letnici soteško 
žago, ob 25 letnici lesne in
dustrije v Spraži in lo let
nici našega kombinata - t.J. 
1. 197o.

Člani tega odbora so Aš Ivan, 
Stok Jože, Kač Adolf, Žali 
Erno, Tavčar Janez,st., Žus
tar Miha, Andreja Tiempuš, 
Bogomil Lilija, Boris Plantan 
in Jožef Franc.

Doslej je imel odbor že dve 
soji, na katerih Je obravna
val o tem, kakšne podatke bo 
treba zbrati in je pregledal 
že zbrano gradivo in tisto, 
ki Je že na razpolago.

Vabimo vse tiste, ki imajo 
slike in pa razne listine, ki 
so v zvezi z vsemi tremi oble
tnicami, da jih pošljejo naše
mu uredništvu vsaj do 31. ju
lija 1969. fl.t.

že v rani mladosti sem mora
la pomagati staršem na kmeti
ji. Marica zavpije< "Našla sem 
žogol" Stekla sem vesela k 
njej in že je držala v rokah 
rjavo kot Jabolko debelo krog
lo in jo dala meni v roke.Ve
seli sva stekli k bratu in mu 
pokazali. Bila Je bomba, ki 
je že z nakaj časa počila tako 
da smo vsi oglušeli. Z Mari
co sva bili zelo prestrašeni 
in sva se tresli.
Ko sem hodila v šolo, so otro
ci med počitnicami hodili v 
kolonije na morje. Tudi jaz

sem prosila doma očeta, da bi 
šla. Toda zaman, obljubil pa 
mi je, da bom šla lahko na 
izlet. Toda obljuba dela dolg, 
vsako leto sem ga nadlegovala, 
a bilo Je vse zaman. Že zadnje 
leto šole Je šlo proti koncu. 
"No, da bo miri" Ker smo zgo
daj zjutraj odpotovali, smo 
morali prespati v Novem mestu. 
Naročila som sestri , naj me 
pokliče ob 3.h zjutraj , Sestra, 
ki pa je dolgo zvečer delala 
in šla pozno spat, me ni pok
licala. Zbudili sva se zjutraj 
ob 5.h, a je bilo že prepozno. 
Vlak je že odšel, jaz pa sem 
se vsa žalostna vrnila nazaj 
k sestri in šele drugi dan 
odšla domov, ker si nisem prej 
upala. Tako moja želja ni bila 
uresničena, čeprav sem ši vsa 
šolska leta želela izleta s 
sošolci.

«-'** <£•>««£ /ml,
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Georga, Georga, Georga...

Tokrat. ”e ni bilo žrebanja
rešitev križanke iz 13.št. 
NOVOI.EGA zato,ker je prie=
pela do fl.t.m.le ena rešitev 
t ev.

Reem lce prosimo,da pošlje
jo rešitve današnjih dveh 
ugank in rešeitve kri «nt<- 
iz 13.št.do 21.julija t.l.

Tokf'Cj.t za sprctm ctmbo c/vg. UC^Ah/KI
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TOLE KOLO JE ZNAČILNO 
ZA NEKO EVROPSKO MESTO 
ALI VESTE 
KATERO MESTO 
JE TO?

Sirene.bajne mornarske 
prikazni,ki so pele in 
vabile mornarje ter jih 
zapeljevale med Seri, 
kjer so navadno konSali.

ALI VESTE 
KOLIKO SIREN 
JE BILO IN
KAKO SO S E I-
MENOVALE?

Vso dni delamo, garamo, 
Georgo vsi "štemamo". 
Zaljubljeni smo v njo.
Čigava neki bo?

Sine, &ime, Tone, Tine, 
vnak le dola in komaj zine, 
Ge vprašaš ga,kaj bo iz tega 
ko "otekla" bo Georga lepa.

"Napiši", pravim in ga (jih)

rotim!
A kaj ponsga, vsak pravii 
"Ne morem, le hitim!"
Pusti me, naj vidiš, da ma 
delo davi ! bbijo še to iz sebe 
opravi.

Čakajmo, potrpimo in molimo, 
da bi zvedeli kaj o tem še 
pred to zimo!

Trdinko

» BOLJ ŽIV naj bi BIL..."

Pravijo nekatere ženske in 
dokleta. Saj rad verjamem,da 
bi ne škodilo in prav nič ne 
bi dolgočasno bilo, če bi bil 
bolj živ J Pa še to bi se zgo

dilo, če bi bil bolj živahen, 
da bi ga vsak(a) rad(a) v ro
ke pri jel(a) (vzela) in bi se 
ga veselil(a).

Ampak, kaj naj storim in na
pravim, da bi poslal živahne j* 
ši?
Vsi vemo dobro za primerno in

za pravo zdravilo, ki bo prav

gotovo pomagalo za to, da bo 
naš ČASOPIS BOLJ ŽIV. In to 
je: napišimo vsak eno zanimi

vo zgodbo in jo pošljimo ure
dniku in ko le-ta bo prejel 
toliko prispevkovbo tudi 
PRESNETO ŽIV!.

Svoboda mišljenja je ena Izmed na
ših ustavnih pravic, ki se je ljudje 
najmanj poslužujejo.

Dragi!Ali si mislil na to, 
moraš obesiti še sliko mo
je mame?

Urejuje uredniški odbor:
Janko Goleš,dipl.iur.,1 a . jan 
Lukanc , di pl. i ng. , Gabri j 11. 
Makuc-tehnik, J0že Pirc-ekon. 
tehnik, Stane Šuln-šef.i-ac . 
selct., Berta Zolnik-vodjalO, 
Andrej Žnidaršič-in,

Odgovorni urednik:
Bogomil Lilija-ing.
Tehnični urednik:
Gabrijel Makuc-tehnik 
Teh.risarka in ilustratorka; 
Andreja Trampuš-teh. -isarka. 
Tiska DU "Tomo Brejc" v 
Kranju

Izhaja vsakega 1. in 15. v 
mesecu.
Naklada 12oo izvodov 
Izdaja "NOVOLES" lesni kombi
nat v STRAŽI pri IJOVEU MESTU


